
Danmarks civile Hundeførerforening  

Kalundborg afdeling 

 

Ekstraordinært bestyrelsesmøde den 10. marts 2025  

 

Til stede: Rasmus Jørgensen, Gefion Bentsdatter, Helle Dernoff, Heidi Saxtoft, Helle Lamhauge og Lou-
ise Brobæk Kiær Due, Henrik Andersen 

Fraværende: 

 

Begrundelse for mødet:  

Rasmus har tirsdag den 4. marts 2025 sendt en mail, hvori han fremsætter et ønske om at trække sig 
som formand.  

Der er ingen punkter på denne dagsorden. Vi taler løst og fast. 

- Begrundelse for mailen: 
Rasmus lægger ud med at forklare, hvorfor han har meldt ud, at han ikke længere ønsker at være 
formand. Beslutningen er ikke endegyldig, og som udgangspunkt afventer han, hvad der kommer 
ud af mødet her.  
Rasmus ønsker ikke at være en formand, der kun drifter og ikke udvikler. Han kigger indad og 
erkender sine egne begrænsninger, fx at han ikke kendte til DcH inden, at han gik ind på posten.  
Han fortæller også, at der nogle gange opstår misforståelser. Både internt i bestyrelsen, men 
også overfor trænere.  
Et konkret eksempel handler om det nyligt opslåede hvalpeopslag, som ikke har hele skylden, 
men er det, som har fået bægret til at flyde over denne gang.  
 

- Hvalpeopslaget:  
Trænere i klubben har ytret sig uhensigtsmæssigt hårdt om teksten i hvalpeopslaget, dette er 
sket i Facebookgruppen ”Trænere & Bestyrelse, DcH Kalundborg”. 

a) Gefion og Helle har kommenteret på opslaget for at mane til ro blandt trænerne. 
b) Noget af ordlyden handler om ordet ”nøk”. En del af diskussionen her på mødet kommer 

så til at handle om dette – hvilket måske er et sidespor – men ikke desto mindre stadig 
en vigtig diskussion.  

c) Rasmus har tænkt, at ordlyden i hvalpeopslaget, står der for at fortælle kommende hun-
deførere, at hårde og gamle træningsmetoder er no-go hos os i DcH Kalundborg. Han har 
ikke tænkt, at det var ord, der kunne træde nogle over tæerne – trænerne eller andre.  
Vi taler om, at i stedet for det står der, så kan man nøjes med at orienterer om det til 
introaftenen på hvalpekurset.  



d) Vi har hver især i bestyrelsen vores egne holdninger til hundetræning. Men vi er enige om, 
at vi træner positivt alle sammen og har en fælles forståelse for, hvordan hunde trænes. 
Vi står sammen om at sørger for, at de etiske regler følges.   

e) Vi skal skille ad, hvordan vi træner vores egne hunde privat vs. hvordan det videreformid-
les til hundeførere ude på holdene i klubben.  

 
- Tanker om gruppen ”Trænere & Bestyrelse, DcH Kalundborg”: 

a) Skal gruppen nedlægges? Skal der laves andre retningslinjer for, hvordan man henven-
der sig til bestyrelsen?  
Til at starte med bliver vi enige om, at vi slet ikke kommenterer derinde. Vi svarer selvføl-
gelig på praktiske spørgsmål o.l.  

b) Vi skal have videreformidlet til trænerne, at vi blot er mennesker, der sidder her frivilligt 
og derfor forventer at blive talt ordentligt til. Ingen skal have ondt i maven eller ligge søvn-
løse pga. frivilligt arbejde.   

 

- Tanker om ordlyden ”moderne indlæringsprincipper” fra DcHs håndbog side 50:  
a) Trænes der rent faktisk sådan i klubben?  

Bestyrelsen har tiltro til, at alle trænere følger ordlyden i DcHs håndbog side 50. 
b) Kunne man stille et ønske om mere efteruddannelse?  

Altså uddannelse som kommer ”oppe fra” således, at trænere får muligheden for at lære 
mere om, hvad DcH Danmark forstår ved ”moderne indlæringsprincipper”.  
Eller sagt på en anden måde, så kunne det være godt, hvis landsforeningen melder noget 
konkret ud vedrørende fx periode for re-certificering af en instruktøruddannelse.  

 
- Hvordan skal vi kommunikere fremadrettet i bestyrelsen?  

a) Opslag som implicerer andre, skal ”godkendes” inden, at det sendes ud til trænere og 
andre, samt til offentligheden.  

b) Ring hellere end at skrive, hvis det er noget, som ligger en meget på sinde.  
c) Der ønskes, at alle byder ind med punkter til dagsordenen – også gerne trænere.  

 

Rasmus vælger at fortsætte, da han har bestyrelsens opbakning i de forskellige tiltag, der er sat i værk. 
Snakken har været vigtig, og det er vigtigt at huske på alle de gode ting, som der også følger med i besty-
relsesarbejdet.   

 


